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Tõkés László, a Partiumi Ke-
resztény Egyetem (PKE) elnö-
ke és János Szatmári Szabolcs
egyetemi rektor tartott tegnap
sajtótájékoztatót egy, a felsõok-
tatási intézmény támogatása cél-
jából létrejött alapítvány, vala-
mint az egyetemmel kapcsola-
tos egyéb idõszerû kérdések
kapcsán a PKE rektori hivatalá-
ban. 

Az egyetem elnöke kifejtette,
a Petõ Árpád Alapítvány jóvoltá-
ból a váradi Janus Pannonius
Szakkollégium diákjai közül né-
hányan ösztöndíjban részesül-
hetnek. A szakkollégiumba je-
lenleg hatvankilenc PKE-s hall-
gató jár, s közülük 15-20 tanuló
500 és 1000 amerikai dollárnyi
ösztöndíjat kaphat. A pályázatok
leadási határideje december 14.,
s ebben a jelentkezõknek eddigi
tanulmányi és közösségi tevé-
kenységeikrõl kell beszámolni-
uk. Tõkés László úgy látja, a fel-
sõoktatásnak óriási szerepe van
az egyén életében, hiszen sta-

tisztikai adatok szerint közel két-
szer nagyobb a végzettséggel
nem rendelkezõk között a mun-
kanélküliek száma, mint a felsõ-
fokú diplomák birtokosainak
esetében. Szerinte a másik nagy
problémát a román nyelv elsajá-
títása, illetve ennek elmulasztá-
sa jelenti sok esetben. Az egye-
tem elnöke kijelentette, a PKE a
hazának termel munkaerõt, eh-
hez pedig az is szükséges, hogy
az állam nyelvét is jól ismerjék a
diákok, hogy ne legyen akadály
az itthon maradottak számára a
hivatásuk gyakorlásában.

Tolnay István, a PKE megbí-
zott elnöke kifejtette, az egye-
tem nem két-, hanem többnyel-
vûségre törekszik a Colloquia
Központ segítségével. A sajtó-
nak azt is elmondta, hogy az
alapítvány létrehozója már az
eddigiekben is sokat segített a
felsõoktatási intézmény korsze-
rûsítésében, különösen az in-
formatikalaborok felszerelésé-
ben.

János Szatmári Szabolcs kije-
lentette, a PKE nem magánintéz-
mény, hanem közösségi egye-
tem, ahol jelenleg igyekeznek
egy olyan rendszert kiépíteni,
melynek segítségével a már vég-
zett hallgatókkal is fent tudják
majd tartani a kapcsolatot, akik
az újonnan indult tanári képzé-
sen (modul) is részt vehetnek az
egyetem jelenleg elsõ- és másod-
éves diákjaival együtt. Szerinte a
Janus Pannonius Szakkollégium
egyértelmûen sikeres vállalko-
zásnak bizonyult, hiszen a közel
hetven diák itt szakmai mûhe-
lyekben gyakorlatozhat, tudo-
mányos kutatásokat végezhet,
valamint nemzetközi konferenci-
ákon is részt vehet. 

Balogh Brigitta, a PKE tudo-
mányos titkára kifejtette, az ala-
pítvány által biztosított ösztöndíj-
jal azoknak a fiataloknak szeret-
nének segítséget nyújtani, akik-
re a partiumi közösség hosszú
távon is számíthat.

Péter TTímea MMelinda

Ösztöndíj-lehetõség a váradi

Elmaradnak a vizsgálatok

Elkészült a felüljárók terve
Múlt hét csütörtökön elkészült a váradi körgyûrûn építendõ

két új felüljáró megvalósíthatósági terve, jelentette be tegnapi
sajtótájékoztatóján Ilie Bolojan polgármester. Az egyik felüljáró
a Thurzó Sándor utca meghosszabbításában helyezkedik majd
el, összeköttetést képezve a régi városrész és az új Grigorescu
negyed között, a másik pedig az Adona-patak befedése révén ke-
letkezett új utcából indul majd ki, és a Szálka domb és a Csehi
utca, valamint a Grigorescu negyed közötti összeköttetést fogja
biztosítani. Bár lényegében egyformák lesznek, a kettõ közül az
utóbbi kivitelezése a drágább, mivel ott át kell helyezni, illetve
meg kell emelni számos magasfeszültségû vezetéket. A felüljá-
rók megépítését projektpartnerként az Országos Út- és
Autópályakezelõ Társaság végzi majd el, az emelkedõket és be-
kötõutakat pedig a nagyváradi önkormányzat alakítja ki. A két fe-
lüljáró létrehozásának összértéke körülbelül 15 millió euró.

Sz. GG. TT.

Egyedülálló anyáknak
segítettek

A Pro Valoare Alapítvány és a Lotus Center három éve támo-
gatja közös kampány keretében az egyedülálló, legfennebb hat-
éves gyermekét nevelõ anyákat. A múlt héten pénteken a jó
ügyért árveréssel egybekötött gálaestet tartottak a váradi pláza
dísztermében. A bevételt és az addig felajánlott adományokat az
édesanyák megsegítésére fordították.

Üzletemberek és politikusok is részt vettek az esten, amelyre
a szervezõk a miniszterelnököt, Victor Pontát, valamint a szená-
tus elnökét, Crin Antonescut is meghívták, ám azok végül nem
jöttek el. Az esemény egy divatbemutatóval kezdõdött, melyen a
híres román divattervezõ, Cãtãlin Botezatu – aki maga is jelen
volt az eseményen – által megálmodott ruhakölteményeket cso-
dálhatta meg a mintegy félszáz jelenlévõ.

Beatrice Szuhai, a rendezvény moderátora a divatbemutató
után rátért az árverésre, amelyen festményekre, egy Cãtãlin
Botezatu tervezte estélyi ruhára és egyéb értékes termékekre
(parfümökre, fehérnemûkre stb.), valamint Mudura Sándor vá-

radi üzletember, a Lotus Center tulajdonosa által felajánlott antik
ezüsttárgyakra licitálhattak.

Számos becses darab lelt gazdára Beniamin Rus, a Selina cég tu-
lajdonosának személyében. A divattervezõ értékes termékeiért
Mudura Sándor emelte fel a kezét, így a kalapács alá került igen
sokat érõ (1000 és 12 ezer lej közötti áron mozgó) tárgyak mind el-
keltek. Ennek köszönhetõen körülbelül százezer lej gyûlt össze,
amivel több mint 250 egyedülálló anyának tudnak segíteni.

Az est folyamán az egyik, a kampány keretében támogatott
anya (fenti képünkön jobbra, Beatrice Szuhai mellett) is szót ka-
pott, aki elmondta, az adományból sikerült törlesztenie az adós-
ságait. A rendezvény színvonalas zenei momentumokkal zárult:
felléptek Lãcrimioara Deac és Ioana Mihuþi énekesek, valamint
az Amadeus együttes.

L. NN.

Havas esõ, 
havazás várható

Nyugdíj 
az ünnepek
elõtt

A nyugdíjasok és a háborús vete-
ránok számára a posta december
11. és 21. között küldi ki a nekik já-
ró összeget, a postahivatal pénztá-
ránál pedig 28-áig lehet kivenni a ju-
talékot. Akik bankkártyára kapják a
nyugdíjat, azoknak 13–14-én utalják
át a pénzt, az utalványokat pedig 11.
és 21. között kapják meg, a postahi-
vatalba azonban december 27. és ja-
nuár 8. között mehetnek a nyugdíja-
sok. A hátralékos nyugdíjakat a
posta december 18. és 21. között
juttatja el a címzettekhez, a pénztár-
ablaknál pedig december 28-áig le-
het átvenni az összeget. 

A Nagyváradi PET/CT Diagnosztikai Köz-
pont vezetõsége sajnálattal közli az érintettek-
kel, hogy a speciális orvosi kutatások anyagi tá-
mogatása számukra ismeretlen okokból meg-
szûnt. Mivel az Országos Egészségbiztosítási
Pénztár (Casa Naþionalã de Asigurãri de
Sãnãtate, CNAS) nem tartotta meg legutóbbi bi-
zottsági ülését, amelyen a kivizsgálásokat kérel-
mezõk adatait kellett volna elbírálniuk, azon a
személyek, akik novemberben nyújtották be er-

re vonatkozó kérvényeiket, nem kerülhetnek
kivizsgálásra. A két intézmény szerzõdéses kap-
csolatban áll egymással, így a gyûlés elmaradá-
sa miatt a kérelmezõknek kötelességük lenne
fizetni az orvosi szolgáltatásokért (4500 lej vizs-
gálatonként) annak ellenére, hogy mindehhez
ingyen kellene hozzájutniuk. A központ vezetõ-
sége reméli, hogy a probléma orvoslására ha-
mar sor kerül, hiszen a jelenlegi helyzet számos
beteg egészségi állapotát veszélyezteti.

(folytatás az 1. oldalról)

Gyakori lehet az ajkak kiszáradása a szeles idõben, ezért
használjunk szõlõzsírt a kellemetlen tünetek elkerülésére. 

A közlekedõk a reakcióidõ megnyúlásával, illetve türelmet-
len sofõrökkel számolhatnak. Télies útviszonyokra, síkos, csú-
szós, helyenként jeges útszakaszokra számíthatunk, s figye-
lembe véve, hogy Váradon és az egész megyében nagyon sok
helyen gödrösek, kátyúsak az utak, ajánlott a fokozott figye-
lem mind a gépkocsivezetõknek, mind a gyalogosoknak.

A váradi RER Ökológiai Szolgáltató igazgatója, Ionel Ban
lapunk kérdésére tegnap elmondta, értesültek a várható ha-
vazásról, és folyamatosan készülnek az esetleges hóeltaka-
rításra. Szerdán kezdik el a városban az utak és járdák men-
tére kirakni a sós homokkal tele tartályokat, s kellõ számú
hókotrót is indíthatnak a város utcáira, amennyiben való-
ban ránk köszönt az igazi tél.

szakkollégiumosoknak
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